
Skolebestyrelsesmøde   
     

Onsdag den 19. februar 2025 kl. 17.00 - 19.30 

 
 

1) Meddelelser 
 

• Formanden Det er ok, at der også kommer en repræsentant fra de pædagogiske assistenter- 
og medhjælpere i skolebestyrelsen. 

• Ledelsen 
• Forældrerepræsentanterne 
• Pædagogerne Der skal vælges ny repræsentant. 
• Lærerne Forflyttelsesdagen har fyldt rigtigt meget. Der blev taget rigtigt godt mod de 

personaler, der forflyttes til Nørrebjergskolen på et møde der. 
 

2) Fondsmidler/donationer til natur-udeliv/legeplads/udeområder på Enghaveskolen 
 

• Siden sidst ved Signe, Lone og Pernille 
• Konklusion Se referat fra sidst; – processen er stadig i gang, og der er mange tanker og 

forslag i spil. 
 

3) Regnskab og økonomi 

• Resultat 2024 
• Budgetudmelding 2025, herunder de tilførte 2 mio. frem til 1. august 2025 
• Budget jan-juli 2025 
• Forventet resultat pr. 31.7.25 
• Budget aug-dec. 25, herunder skole og børnehave 

 

Resultatet for 2024 i afrundede tal:  
Enghaveskolen et underskud på 4.529.000 kr.   
Børnehaven et overskud på 1.258.000 kr.  
Samlet set et underskud på 3.271.000 kr.  
 
Budgetudmeldingen blev vist på mødet, herunder de 2 mio.kr. som er givet til opnormering i 
perioden frem til 1. august 2025 for at arbejdsmiljølovgivningen kan overholdes. 
 
Der arbejdes på januar-juli budgettet, men pga. for mange usikkerhedsfaktorer fremlægges  
det ikke på mødet i dag, men det vil blive et punkt på kommende møde.  
 
Hvis der er balance i regnskabet i forhold til det udmeldte budget for perioden januar-juli 2025, vil 
vi starte det nye skoleår med et samlet underskud på 3,2 mio.kr.  
Dette underskud skal ”hentes ind” inden udgangen af 2028. 
 
Når de nye klasser og bemandingen er på plads, vil der blive udarbejdet et budget for perioden 



august - december 2025.  
Vi afventer klarhed over opgørelse af børnehavens regnskab pr. 01.08.2025. Dvs. hvad vil der ske 
med det forventede overskud. Der vil ikke være en specifik børnehavegruppe pr. 01.08.2025, men 
der er udsigt til, at 2 børn i børnehavealderen kommer til at indgå som en del af en 
indskolingsklasse.  
 
I værste fald vil Enghaveskolen skulle indhente et større underskud inden udgangen af 2028, 
afhængigt af hvad der sker med børnehavens regnskab pr. 01.08.2025. 
 
Der overflyttes et budget til Nørrebjergskolen pr. 01.08.2025, beregnet på de 27 elever og deres 
kategoriseringer – svarende til ca. 11 mio. kr. Der er lavet en beregning på medarbejdernes løn 
inkl. pension samt et overload på 3,5 %, så Nørrebjergskolen ikke bliver belastet af at overtage 
vores medarbejdere. Desuden skal der ske fordeling af udgifterne til afdelingsleder. 
 
Konklusion: Skolebestyrelsen noterer sig, at det er dejligt og tydeligt mærkbart, at der er kommet 
mere ro på efter de midlertidige ansættelser. Det har gjort en stor, positiv forskel. 
Bestyrelsen bemærker dog også, at der er overhængende fare for, at den ro forsvinder, når de 
midlertidige ansættelser ophører ved udgangen af august. Herefter, bemærker de forældrevalgte, vil 
Enghaveskolen være tilbage ved den ikke ønskværdige situation, som skolen har befundet sig i 
længe: Det er ikke holdbart. 
 

 

4) Situationen for institutionen 

• Status vedr. processen for ”Overflytning af elever fra ES til NS” 
• Reaktioner fra personale Nogle reagerede med chok og gråd over forflyttelsen, andre var 

glade for at skulle fortsætte på Nørrebjergskolen. Dagen efter forflyttelsen var der et 
arrangement for de overflyttede medarbejdere på Nørrebjergskolen. Her deltog ledelsen på 
Nørrebjergskolen, Jørgen samt de tillidsvalgte fra Enghaveskolen.  
For såvel de personaler, der bliver på ES samt dem der flyttes til NS er der masser af 
uafklarede spørgsmål. F.eks. i forhold til sommerferiepasning, flytning af materialer etc. 

• Reaktioner fra forældre Der er arrangeret forældremøder på Nørrebjergskolen, hvor 
forældre kan stille spørgsmål til skolederne fra hhv. NS og ES. Desuden er der mulighed 
for rundvisning. 

• Det videre forløb - hvad ved vi, og hvad er uafklaret? Herunder visitation Der er ikke 
fastsat et elevtal endnu, men det skal afprøves, om det er realistisk med 105 – 106 elever. 
Det er vigtigt, at der i den fortsatte proces tages hensyn til de elever, der reagerer fra grøn 
til rød position på et øjeblik. Her skal det, jf. Arbejdstilsynet sikres, at personalet er i 
auditiv- og visuel kontakt med hinanden.  

• Skoleårsplanlægning generelt - herunder fastlæggelse af Skolebestyrelsesmøder Der har 
været møde i dag: Der bliver lavet om på mødestrukturen, som ikke har fungeret efter 
hensigten.  
I midten af marts kender vi børnetallet. Herefter sættes processen og planlægningen af 
næste skoleår for alvor i gang med etablering af debatfora, planlægningsaftener etc. 
 
Jørgen orienterede om, at der tilknyttes en række eksterne konsulenter til Enghaveskolen i 
resten af skoleåret og måske frem til jul. Dette som konsekvens af den situation, skolen har 
været i i dette skoleår.  
2 af konsulenterne blev vist rundt på skolen i går af vejlederne og Jørgen.  



Efterfølgende var der opfølgende møde, hvor vejlederne dog ikke var med. 
 

5) Kortere skoledag 

• Forespørgsel fra Elevrådet Elevrådet oplever, at deres kammerater derhjemme, har en 
væsentlig kortere skoledag. 

• Drøftelse Der skal laves en bred drøftelse: Er det kun et fåtal af eleverne, der ønsker 
kortere skoledag.  
Der bliver et kæmpe, praktisk problem for forældrene at kunne få det til at hænge sammen 
derhjemme, hvis skoledagen afkortes samtidig med at pasningen udhules.  
Det skal være hele forældregruppen, der skal spørges. 

• Det videre forløb Der kommer ikke et svar i dag. Punktet tages op igen på næste møde. 

 

6) Lejrskole 2025-26 

• Lejrskole? 
• I tilfælde af opretholdelse - samme koncept/vilkår som i indeværende år? Vedtaget. 

 

7) Sampasning 

• Drøftelse af sampasning set i forhold til kerneydelsen 
• Konklusion Punktet skal med i en samlet vurdering hvor hele skolens budget er i spil.  

Det bemærkes, at pasningen officielt begynder kl. 15, men forældre bliver bedt om at hente 
deres børn 14:40, altså 20 min. før deres skoledag egentlig slutter.  
Opmærksomhed på at børn meldes fra i ferierne. Fredag i skoleferien udeblev 17 børn. 
Punktet pasning/sampasning skal på et nyt møde, da der er mange nuancer i spil. 

 

8) Kommende møder   

• Deltagelse af chef fra Børneterapien Det er ikke muligt for Børneterapiens chef at deltage, 
derfor skal punktet ikke på igen. 
 
 

9) Evt. 


